
        

 1 

 
MUISTIO 
Eurajoki-Lapinjoki –ryhmä 
10. kokous 
 
Aika: Perjantai 28.5.2010 kello 12.30 – 14.40 
Paikka: Pyhäjärvi-instituutti, Eura 
 

 
 
1. Avaus  
 
Samu Numminen avasi kokouksen ja toivotti läsnäolijat tervetulleiksi. Kokoukseen osallistui 13 henkilöä. 
Numminen toimi kokouksen sihteerinä Minna Uusiniitty-Kivimäen jäätyä äitiysvapaalle. 
 
 
2. Edellisen kokouksen muistio 
 
Edellisen kokouksen muistio käytiin läpi hyväksyttiin. 
 
 
3. Ajankohtaista 
 
 Ryhmän puheenjohtajan vaihtaminen 
 
Edellisessä kokouksessa todettiin puheenjohtajan vaihtuvan. Pyhäjärvi-instituutti toimii jatkossa vesistöalue-
ryhmää koordinoivana tahona, mikäli SATAVESI-ohjelmatoiminnan rahoitus saadaan varmistettua. Tätä 
kautta on loogista että ryhmän puheenjohtaja tulee jatkossa Pyhäjärvi-instituutista. Anne-Mari Ventelä on 
antanut suostumuksensa tehtävään. Asia sai myös ryhmän tuen joten Ventelä toimii jatkossa ryhmän pu-
heenjohtajana. 
 
 Vesienhoito osana SATAVESI-ohjelman vesistöaluetoimintaa jatkossa 
 
Samu Numminen esitteli vesienhoitotyön taustaa ja SATAVESI-ohjelman organisoitumista sen puitteissa 
jatkossa. Vesistöalueryhmät tulevat muodostamaan keskeisen kanavan vesienhoidon toteutukselle. Sovittiin 
että toimitetaan ryhmän jäsenille linkki ympäristöhallinnon sivuilta löydettävissä oleviin vesienhoidon toimen-
pideohjelmiin. Käytiin myös lyhyesti läpi vesienhoitoon liittyvän kansallisen tason toteutusohjelmaan liittyvä 
muistio ja sovittiin että toimitetaan myös se kommentoitavaksi. Kommentit tulee toimittaa 14.6. mennessä.  
 
 Pyhäjärvi-instituutin ajankohtaiset asiat 
 
Puheenjohtaja kertoi ajankohtaisista hankkeista. Vinku-hankkeessa järjestettiin virtaamien ja talviaikaisen 
ravinnekuormituksen hallintaan paneutunut seminaari. Pyhäjärven hoitokalastuksen osalta tilanne on ollut ja 
näyttää hyvältä. Köyliönjärveä koskeva KULKU-hanke on päättymässä, mutta jatkoa on vireillä fosforikuormi-
tuksen vähentämiseksi Ketelinojassa osin uusillakin menetelmillä. Muuttuva Selkämeri-hanke tarkastelee 
ilmastonmuutoksen potentiaalisia vaikutuksia vesiin. Vesiensuojelun ja vesistökunnostuksen oppimisverkos-
toa luovassa VOPPE-hankkeessa on järjestetty koulutusta erilaisille kohderyhmille mm. valuma-alueen ve-
siensuojelutoimista ja jätevesistä, ja se jatkuu ensi vuoden puolelle. 
 
 
4. Kosteikkojen yleissuunnittelu Eurajoen-Lapinjoen alueella 
 
Mikko Jaakkola esitteli asiaa. Maa- ja metsätalous on nyt kattavasti suunnittelutyön piirissä valuma-alueittain. 
Yleissuunnittelua rahoittaa MMM. Metsäpuolella rahoitus tulee METSO-yhteistoimintaverkoston kautta. 
Yleissuunnittelua on tehty jo yli kymmenen vuotta, ja prosessi etenee alueen valinnasta esiselvitysten ja 
maastotöiden kautta kartoiksi. Usein aloite prosessista tulee paikallisilta tahoilta, joilla on myös mahdollisuus 
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kommentoida karttoja. Lapinjoen alue on erityiskohteena vuonna 2010. Eurajoki olisi hyvä saada kokonai-
suudessaan yleissuunnittelun piiriin. Todettiin että yleissuunnittelun kautta pyritään ensisijaisesti löytämään 
luontaisia paikkoja esim. kosteikoille. Myös TEHO-hankkeen kautta on mahdollista saada tukea kohdesuun-
nitteluun jos hyviä paikkoja kosteikoille löytyy. Toteutuksen osalta ihannetilanne on, että saadaan toteutettua 
lähekkäisiä kohteita samalla kertaa. Toteutuspuolen tilanne on ristiriitainen, esim. maatalouspuolella on ra-
haa mutta ehdot ovat tiukat. Nykyisiä rahoitusvälineitä on myös muuten vaikeaa hyödyntää tähän tarkoituk-
seen. 
 
5. Jokivarressa-hankkeessa tapahtuu 
 
Hankkeen tavoitteena on kansalaislähtöinen vesiensuojelu, ja toimintaa voi seurata osoitteessa jokivarres-
sa.blogspot.com. Hanke on järjestänyt kansalaisille useita tapahtumia ja tilaisuuksia tutustua lähivesistöihin. 
Hanke on toteuttanut myös joen kasvillisuuskartoituksia ja ilmakuvauksia. Jokivarren järvillä on myös kartoi-
tettu toimenpidetarpeita. 
 
6. Pyhäjärven-Köyliönjärven Natura-alueiden hoito- ja käyttösuunnitelma 
 
Kummallekin järvelle tehdään oma suunnitelma KIULU-hankkeessa. Tavoitteena on suojella luontotyyppejä 
ja linnuston kannalta tärkeitä alueita. Pyhäjärvellä Natura-alueita on kaksi (Harolanlahti ja koko Pyhäjärvi), 
joille tehdään yhteinen HKS. Köyliönjärvellä erillisiä alueita on kolme, sielläkin HKS tehdään koko järvelle. 
HKS tehdään 15 vuoden aikajänteelle (maankäytön suunnitelma ja linjaus), ja siinä sovitetaan yhteen aluei-
den käyttö ja hoito. HKS on suositus, ei sitova eikä velvoittava. Suunnitelmaa varten tehdään kasvillisuus- ja 
linnustoselvitykset. Suunnitelmat tehdään osallistavasti sidosryhmien kanssa. 
 
Todettiin että suunnittelulle löytyy tässäkin kohtaa rahoitusta paljon helpommin kuin toteutukselle. 
 
7. Ryhmätyö työryhmän tavoitteista ja toiminnasta 
 
Pohdittiin kolmen hengen ryhmissä ryhmän toimintaa kysymyksenasettelulla mitä ja miten. Tulokset olivat 
seuraavanlaiset: 
 

Mitä? Miten? 

- seuranta, suunnittelu, priorisointi - julkisuus, pidetään "meteliä" ongelmasta, tiedonvä-
litys 

- konkretiaa, kärkihankkeita jokikohtaisesti - kärkihankkeiden edistäminen, jäteveden puhdistus, 
luvat, tekniikat 

- rahoitus toteutukselle, matalampi kynnys hankkei-
den toteuttamiselle 

- starttiraha kynnyksen madaltamiseksi, pienempi 
byrokratia 

 
Keskusteltiin rahoituksesta ja todettiin että mm. Leader-rahoituksen suunnalla on mahdollisuuksia. Myös 
isompaa hankekokonaisuutta alueelle voitaisiin harkita jatkossa. 
 
8. Mahdolliset muut asiat 
 
Ei muita asioita 
 
9. Seuraava kokous 
 
Seuraava kokous järjestetään keskiviikkona 14.10.2010 Pyhäjärvi-instituutissa  
 
 
10. Päätös 
 
Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 14:40 
 
Muistion laati Samu Numminen 
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